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Kommunala rådet för äldrefrågor 
 
Tid och plats  tisdagen den 20 maj 2025 kl. 13.00-16.00, KF Sessionssal, 

stadshuset 

Närvarande  Kommunens representanter 
Mikael Dahl (C), ordförande, kommunalråd 

  Sebastian Gustavsson (M), biträdande kommunalråd 
  Anna Vallin, (S), biträdande oppositionsråd 
  Anna-Karin Asp, verksamhetschef vård- och omsorgsboende 
  Marie Bengtsdotter, verksamhetschef hemtjänst och 

hemsjukvård 
  Petra Grönhaug, MR-strateg 
  Magnus Andersson Neumann, utredare 
  Björn Törnqvist, projektledare Kulturhuset 
  Johan Nihlén, sekreterare 
 
  Organisationernas representanter 

Anders Dahlén, SPF Seniorerna Bogesund 
  Nils Nilsson, SPF Seniorerna Norra Kind  
  Karin Bodenhem, Åsundens PRO 
  Lena Nilsson, SPF Seniorerna Hökerum 
  Inger Persson, PRO Ulricehamn 
  Christina Forshem, PRO Ulricehamn 
  Majken Engvall, Åsundens PRO 
   
 
Justerare  Inger Persson, PRO Ulricehamn 
 

 

 Underskrifter  

   Protokollet har justerats digitalt 

  Sekreterare ……………………………………………………………… 
  Johan Nihlén 

 

   Protokollet har justerats digitalt 

  Ordförande ………………………………………………………………. 
  Mikael Dahl (C), ordförande 

 

   Protokollet har justerats digitalt 
 
 Justerare ……………………………………………………………… 
  Inger Persson, PRO Ulricehamn 
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1. Mötets öppnande 
Ordföranden förklarar mötet öppnat. 

 

2. Upprop 
Genomförs. 

 

3. Val av justerare 
Inger Persson, PRO Ulricehamn, utses till justerare tillsammans med ordförande. 
 
 

4. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkänns.  

 

5. Tema 
Mötets tema är dialog kring handlingsplanen för funktionshinderpolitiken. Programmet 
för ökad delaktighet för personer med funktionsnedsättning antogs i december. 
Projektgruppen fortsätter arbetet med en handlingsplan utifrån uppdraget från 
kommunfullmäktige. Utgångspunkten för arbetet har varit dialogträffar med kommunala 
råden och medborgardialoger. Därutöver har projektgruppen träffat brukare i 
kommunen, närmare bestämt elever i anpassad skola och brukare inom daglig 
verksamhet. Lärare i anpassad skola har hållit i dialogernas som fokuserat på fritid. 
Dialogen med brukare inom daglig verksamhet har haft samma upplägg, men här har 
fokus istället legat på uppdragen inkluderande fritidsmiljöer, tillgänglighet samt kunskap 
och bemötande. Det som har framkommit är det som finns med i utkast till 
handlingsplan. Utkastet har redovisats för sektorernas ledningsgrupper.  

 
 

6.  Frågor från organisationerna 
a) Hur många platser finns det på kommunens vård- och omsorgsboenden 

och hur många ansökningar kommer in under ett år?  
I Ulricehamns kommun finns 267 lägenheter på vård- och omsorgsboenden, 
fördelat enligt följande:  
Ryttershov 70 st 
Solrosen 49 st 
Parkgården 64 st 
Hökerum 36 st 
Ekero 48 st 
Antalet lägenheter kommer att öka något när planerade nybyggnationer är 
färdiga.   
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2024 inkom 112 ansökningar gällande vård- och omsorgsboende, varav 10 fick 
avslag. Får man avslag kan man överklaga till Förvaltningsrätten. Ej verkställda 
beslut rapporteras till IVO. I Ulricehamn brukar besluten kunna verkställas inom 
3 månader. Eventuellt dröjsmål brukar bero på att den enskilde har tackat nej till 
erbjudande. Man har möjlighet att tacka nej till erbjudanden om plats, om det 
finns önskemål om att få komma till ett annat boende.  
 

b) Hur många pensionärer finns det i Ulricehamns kommun? 
Runt 10 procent av alla pensionärer har insatser via kommunen. De som är äldre 
nu förtiden är också friskare än tidigare. Det kommer att bli allt viktigare med 
förebyggande insatser för att förskjuta behovet av insatser. På så sätt kommer 
våra resurser att räcka längre, då det är en stor grupp som blir äldre nu samtidigt 
som antalet personer i arbetsför ålder minskar. En förebyggande åtgärd är 
trygghetsboende. En annan åtgärd är att ha en flexibilitet mellan demens och 
somatiska boenden. Under senaste året har vi haft 5-10 lediga platser i snitt. 
Boendeplanering sköts tillsammans med korttiden.  
 

c) Hur många har hemtjänst i Ulricehamns kommun? 
I mars i år var det 508 personer som hade hemtjänst, 83 personer har hemtjänst 
nivå 1 och 425 personer har nivå 2. Av dessa har 435 personer hemtjänst i 
kommunal regi, medan 73 personer har valt att få sin hemtjänst via Attendo.  

 
d) Vilka åtgärder tar kommunen för att motverka sexuella ofredanden på 

boenden? 
Ulricehamns kommun har rutiner kring hot och våld. Det sker också ett 
systematiskt arbete med regelbunden kompetenshöjning inom området. 
Handläggare har en rutin som beskriver vad som är våld. Den vanligaste typen av 
våld är försummelse, men det kan även röra sig om fysiskt våld. Det finns ett 
formulär med 4 frågor som handläggaren ska ställa till den enskilde för att 
identifiera våld i nära relationer. Frågorna ställs i samband med uppföljning samt 
förstagångsutredning. Kommunen har även en broschyr om våld i nära relation. 
Vid rekrytering av personal har kommunen bara rätt att begära utdrag ur 
brottsregistret vid misstanke om brott.  
 

e) Hur jobbar man med tillgängligheten i nya kulturhuset? 
Björn Törnqvist, projektledare Ulricehamns kulturhus, visar bilder och ritningar 
på det nya kulturhuset. Kulturhuset ska bland annat innehålla en Black box, 
bibliotek, bistro för 60 gäster, kulturskola med inspelningsstudio samt lokaler för 
Ungas fritid. Hörslingor kommer att finnas i alla publika lokaler. Vilken sorts 
teknik som ska användas är inte klart ännu, men huset kommer att ha full 
tillgänglighet. Det är lagkrav på att alla nya byggnader ska vara 
tillgänglighetsanpassade. Kulturskolan kommer att kunna utöka sitt utbud i 
Kulturhuset och kommunfullmäktiges möten kommer att flytta från stadshuset 
till Kulturhuset för bättre tillgänglighet och fler platser. Byggstart planeras till 
mars 2026 och vi räknar med två års byggtid. Det jobbas hårt på att vi ska hålla 
budget.  

 
f) Hur mycket insyn finns i de verksamheter som kommunen bedriver? 
Kommunens verksamhet omfattas av krav på insyn, uppföljning och kontroll. Inom 
verksamhet funktionsnedsättning finns en särskild rutin som syftar till att förebygga, 
identifiera och hantera välfärdsbrottslighet. Rutinen innehåller bland annat 
bakgrundskontroller vid rekrytering, systematiska uppföljningar av frånvaro och 
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arbetstid samt återkommande dialog om risker på arbetsplatsträffar. Syftet är att 
säkerställa korrekt användning av offentliga medel och att upprätthålla förtroendet 
för verksamheten. Vid misstanke om oegentligheter görs en anmälan till berörd 
myndighet. Det kan till exempel handla om anmälan till Försäkringskassan vid 
misstankar kring assistansersättning enligt Socialförsäkringsbalken (SFB). Om 
misstankarna gäller privata assistansanordnare som bedöms olämpliga som utförare, 
kan anmälan göras till Inspektionen för vård och omsorg (IVO), som hanterar 
tillståndsprövning. 

  

7. Information från kommunalråden 
• En ny e-tjänst ”Rapportera otrygg händelse” är på gång. E-tjänsten nås via 

kommunens hemsida.  
• Mikael informerar om att revidering av färdtjänstreglementet och reglementet för 

riksfärdtjänst är på gång. Området utökas till hela Västra Götalandsregionen 
samt Mullsjö, Kungsbacka, Halmstad, Falkenberg, Varberg och Jönköping. Det 
kommer att bli lite dyrare än riksfärdtjänst, men skapar en flexibilitet då man 
inte behöver boka flera veckor i förväg.  

• Budgetarbetet har nyligen inletts. Eftersom invånarantalet i kommunen minskar, 
är utgångsläget inte så bra ur ekonomisk synvinkel  

• Upphandlingen för Gällstadgården görs om och är öppen till 30 maj 2025. 
Anledningen till detta är att det fanns otydligheter i upphandlingsunderlaget. 
Bygget förväntas stå klart andra kvartalet 2027  

 

8. Information från förvaltningen 
Presentation av Marie Bengtsdotter, verksamhetschef hemtjänst- och hemsjukvård. 
 

9. Övriga frågor 
• Samtliga föreningar har fått föreningsbidrag för 2025. De flesta fick ett högre 

bidrag än föregående år. 
• Information om utvärdering av Senior Sport School 
• Nästa möte med kommunala rådet flyttas till 11 september kl 13.00.  
• Önskemål till nästa möte om redovisning av kostnader för maten på särskilda 

boenden. 
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